

TRANSFORMATIONS DU DROIT SOCIAL EN GRÈCE PENDANT ET POST PANDÉMIE



ABSTRACT

The article starts from the postulate that the Covid-19 crisis in Greece follows the economic crisis of 2010. The major challenges for social law and the various measures adopted to deal with them are analyzed before making a provisional assessment of the trends observed. It seems that ad hoc and pragmatic solutions are not sufficient to deal with social inequalities and that the time has come to overhaul all of Greek social law.

KEYWORDS: *Covid-19, Labour Law, Social Security Law, Greece, Solidarity.*

RÉSUMÉ

L'article part du postulat que la crise du Covid-19, en Grèce, succède à la crise économique de 2010. Seront analysées les différentes mesures adoptées pour y faire face, afin de réaliser un bilan provisoire des tendances observées. Il semble que les solutions *ad hoc* et pragmatiques ne soient pas suffisantes pour faire face aux inégalités sociales et que le temps soit venu de refonder l'ensemble du droit social grec.

MOTS CLÉS: *Covid-19, droit du travail, droit de la sécurité sociale, Grèce, solidarité.*